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Letní sezóna se pomalu probouzí a naše klidná horská obec začíná ožívat čilým turistickým ruchem. 

Jménem celého zastupitelstva přejeme všem našim obyvatelům krásné letní dny plné pohody, odpočinku 

a sluníčka. Užijte si dovolené, prázdniny či pobyty na rozličných místech a lokalitách. Při návratu domů 

pak poznáte, že i zde máme krásně, že i za humny máme zajímavá místa, romantická zákoutí a poblíž 

nádherné přírodní koupání. Léto je krásný čas. 

Slovo starosty 

Dva velké projekty čekají naši obec. Nový územní plán a vodovod. Jsou to takoví dlouhotrvající strašáci, 

jejichž administrativní překonání se zdá býti nekonečné. Ale jsou to zároveň dvě akce, kde se dá říci, že 

už vidíme konec. Projekt vodovodu čeká na vypsání dotace. Z naší strany hlásíme splněno. Stavební 

povolení hotovo, výběrové řízení zadáno. A realizace. Když půjde vše v optimistických výhledech, tak 

jaro 2024. Územní plán už si netroufám odhadovat. Těch dotazů jsem vznesl tolik a prakticky nikdy se 

odhady nenaplnily. Nyní jsme před veřejným projednáním. A když zde zmíním termín konec prázdnin, 

je to jak věštění z křišťálové koule. Bohužel. Už dlouhou dobu je míč na straně Městského Úřadu 

v Novém Městě na Moravě a my jen čekáme.  

Poměrně aktuální je také nákup a instalace nových prvků na dětské hřiště. Budou pevné, poměrně velké 

a hlavně z materiálu, který vydrží. Jsem přesvědčen, že si právě tato oblast novou investici zaslouží. 

Už teď jsou v plánu další projekty. Velmi krátce. Výstavba víceúčelového hřiště u Hospůdky, přístavba 

malého kulturního sálu, renovace interiéru čekárny, dokončení rozcestníků po obci a řada 

drobnějších akcí. Ne vždy jdou věci tak snadno, jak se může zdát. Proto je někdy dobré 

se na řešení problému podívat obšírněji a nezaujatě. Potřebujeme to. Oceníme to. 

Děkuji. 
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Jarní úklid 

První jarní událostí v naší obci se již tradičně stal 

úklid v rámci celonárodní akce: ,,Ukliďme Česko“ a 

regionální akce: ,,Čistá Vysočina“. Každý rok 

uklízíme příkopy a kraje silnic v okolí Vlachovic a 

to ve směru ke kempu a zpět. Letošní rok jsme sběr 

odpadků rozšířili i o oblast okolo modré turistické 

značky z Vlachovic k hotelu Horník a prošli jsme 

také celý kemp Sykovec. Nutno říci, že zejména 

v okolí kempu u hlavní silnice se posbíralo odpadků 

nejvíce a to především od neukázněných motoristů. 

Směrem k Novému Městu již tradičně vypomáhala 

1.ZŠ Nové Město na Moravě, za což zapojeným 

žákům a učitelům moc děkujeme. Akce proběhla bez 

problémů a tak máme na pár týdnů zase krásně čisté 

okolí obce. Je to bohužel až neuvěřitelné, co vše 

dokáží lidé do přírody vyhodit a jak si vůbec neváží 

její krásy. 

 

Setkání vysloužilých bratrů hasičů.  

Dne 28. dubna 2023 jsem se zúčastnil setkání vysloužilých bratrů hasičů okrsku Nové Město na Moravě, 

okres Žďár nad Sázavou. V 16 hodin pro nás přijel hasičským autem starosta obce p. Jan Petr. Po 

nasednutí jsme jeli na Tři Studně pro p. Adolfa Grošofa a poté do Radňovic. Setkání začalo v 17 hodin 

v kulturním domě v Radňovicích. Za Vlachovice se zúčastnil p. Jiří Petr, p. Miroslav Peňáz a p. Petr 

Svoboda. Zde nás přivítal starosta okrsku bratr p. Jiří Jurman. Po přivítání a seznámení s programem 

požádal o povstání a minutou ticha jsme uctili a vzpomněli zemřelých bratrů hasičů. Následovalo 

zhodnocení dosavadní činnosti a seznámení s úkoly na příští období, které hodnotili i další přítomní. Po 

projevech bylo podáno občerstvení a následovala volná zábava. Po skončení pro nás přijel opět 

hasičským autem místostarosta obce p. Roman Hančík a odvezl nás domů.  Zapsal: Jiří Petr 

Pálení čarodějnic 

Pálení čarodějnic i  letos proběhlo tradičně 

na kopci u Tří smrků a to v neděli 30. 4. 

Hlavní vatra byla zapálena ve 20 hodin a 

kdo přišel, ten rozhodně nelitoval. Čekalo 

na něj občerstvení v podobně špekáčků, 

piva i nealko nápojů. Celý večer se velmi 

vydařil a nakonec i počasí, které slibovalo 

nejednu nástrahu, se docela umoudřilo. Jen 

byla kapánek zima.   
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Posezení s harmonikou 

V sobotu 6. 5.  od 15. hod. se v obecní hospůdce 

konalo posezení s harmonikou. Zahrát k tanci a 

zábavě nám přijela již osvědčená dvojice 

skvělých muzikantů, pan Pešek a syn, a tak od 

samého začátku nebyla nouze o dobrou náladu a 

skvělou atmosféru.

Soutěž SDH 

V neděli 14. 5. se dobrovolní hasiči z Vlachovic zúčastnili okrskového kola soutěže SDH v Nové vsi. 

Ve velmi silné konkurenci mnoha hasičských sborů jsme nakonec 

obsadili 13. místo. 

Nutno 

podotknout, že 

především účast 

v této soutěži byla 

velmi důležitá a 

výsledek nehraje 

velkou roli. Všem 

zúčastněným patří 

za celou obec 

velký dík! 

 

Zemřel autor znaku Vlachovic 

V pátek 19. 5. 2023 zemřel v Mikulově ve věku nedožitých 69 let 

pan Jaroslav Petr. Autor našeho současného znaku a i znaku 

fotbalového klubu. Kromě jiného se věnoval heraldice a grafice. 

Jeho práce je velmi významná. Měl vazbu na naši obec, byl 

bratrancem v rodině Petrových. Jeho autorská heraldika pro několik 

měst a obcí v Jihomoravském kraji, včetně Mikulova, Břeclavi a 

Hustopečí, je velmi ceněna. Jeho zručnosti a umu využívala mimo 

jiné i města Jihlava, Česká Třebová, Hodonín, Ústí nad Orlicí, 

Svitavy, Prostějov či Moravský Krumlov.  
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Likvidace betonových sloupů 

Dne 23. 5. byly téměř po šedesáti letech odstraněny staré betonové sloupy veřejného osvětlení. Při 

budování chodníku byly zároveň zabudovány i nové stožáry na nové veřejné osvětlení podél chodníku 

u hlavní silnice. Stožáry nesou moderní úsporné LED lampy. Také byly 

vyměněny staré lampy na 

sloupech v postranních ulicích za 

nové LED lampy. Zmizely 

nevzhledné věže, které ale 

sloužily prakticky nepřetržitě i 

díky dlouholeté údržbě Aleše 

Dudka. Dosloužily, byly 

nahrazeny a teď už na ně budeme 

vzpomínat pouze na fotografiích.  

Ještě zbývá postavit nový 

rozcestník, na místo kde stál 

betonový sloup, a umístit na něj 

„střechu Evropy“ a další směrové 

tabulky.  

Univerzita třetího věku 

V úterý 23. 5.  se v Divadle Lubomíra Lipského v Pelhřimově 

konal závěrečný seminář, který byl slavnostním ukončením 

letního semestru Univerzity třetího věku. Tohoto semináře se 

zúčastnily i tři posluchačky z Vlachovic. Po slavnostním 

programu, za účasti pana starosty Pelhřimova, jsme si mohli 

prohlédnout pamětihodnosti města, např. kostel sv. 

Bartoloměje, krásné náměstí, muzeum bratří Lipských či 

muzeum rekordů a kuriozit.  

Děkujeme vlachovickým hasičům za zajištění dopravy na 

tuto akci. 

Dětský den s IZS 

Neděle 11. 6. patřila ve Vlachovicích 

dětem. Na fotbalovém hřišti pro ně 

byl připraven bohatý program 

s množstvím dovednostních soutěží a 

také s překvapením v podobě 

prezentace IZS. Děti si zde mohly 

vyzkoušet, jak se provádí oživování 

člověka, transport zraněného do 

sanitky v podobě figuríny, hašení požáru a také si detailně prohlédly 

vybavení hasičských i záchranářských vozidel a dostaly cenné rady od 



V l a c h o v i c k á  l í p a –  č e r v e n  2 0 2 3  Stránka 5 

 

profíků. Každý návštěvník si z dětského dne navíc odnesl krásnou kšiltovku a pár drobných dárečků a 

nechybělo i skromné pohoštění.  

Děkujeme za spolupráci SDH Herálec, hasičům z Nového Město na Moravě, profesionálním hasičům ze 

Žďáru nad Sázavou a pracovníkům záchranné služby z Nového Města. Bylo to super. 

    

Divadlo pod širým nebem 

V sobotu 24. 6. k nám po půlroce opět zavítal Divadelní 

spolek J. N. Štěpánka Chrudim. Nabídka  představení pod 

širým nebem se nedala odmítnout. Tentokrát nám herci 

zahráli známou komedii Boj o lucernu na motivy slavné 

báchorky A. Jiráska. Nutno dodat, že ačkoli se jedná o 

amatérský divadelní spolek, všichni herci byli skvělí. Hra 

byla obohacena o současné hlášky a nápadité kulisy, což 

ocenili i mladší diváci. Jsme rádi, že představení vzbudilo 

pozitivní ohlasy a už teď se těšíme na příště. 

Vlachovický sport 

Světový pohár horských kol 

Ve dnech 11. – 14. 5. 2023 se ve Vysočina aréně 

konal Světový pohár horských kol. Akce se 

přímo dotkla naší obce, jelikož přímo ve 

Vlachovicích i v okolních obcích byly 

ubytovány jednotlivé závodní týmy a také 

dopravní situace v těchto dnech vyžadovala 

zvláštní režim a zejména ohleduplnost a 

trpělivost od všech účastníků silničního 

provozu! 

Bohužel čeští bikeři měli celý Novoměstský 

seriál SP vyloženě smůlu. Hned ve čtrvtečním 

tréninku se zranila naše největší ženská juniorská 

naděje a měla po víkendu. Nemoc pak skolila i 

nejlepšího současného českého bikera Ondřeje 

Cinka a tak i přes veškerou snahu do hlavního 

nedělního závodu nenastoupil. I přes všechny 

tyto nehezké události se ve Vysočina aréně 

skvěle fandilo a atmosféra byla srdečná a 

bouřlivá jako vždy!  

Nové Město na Moravě a celý náš kraj si zrátka 

takto prestižní záležitost už jen kvůli jedinečným 

fanouškům plně zaslouží! 

 

  

https://www.facebook.com/SdhHeralec?__cft__%5b0%5d=AZV6o_7-RlnGHqmC3zlzjlE_ddgMQcD3K2f9gVXi7-aBb42hJ0lJ5EqIoFjZBHVaj24Z5Qk0xKeiCJjZmodzH76rvipoPH0XEaA2SDpKpnsY9cXdjygm7NZHPeNyFzbiyOYOSfvmI7RWQ2YhWCfdNLPVv6TT1rQq0y3zQhspoxELwDWzwSrSKAzDRa7AP14ZAqY&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/profile.php?id=100064420580570&__cft__%5b0%5d=AZV6o_7-RlnGHqmC3zlzjlE_ddgMQcD3K2f9gVXi7-aBb42hJ0lJ5EqIoFjZBHVaj24Z5Qk0xKeiCJjZmodzH76rvipoPH0XEaA2SDpKpnsY9cXdjygm7NZHPeNyFzbiyOYOSfvmI7RWQ2YhWCfdNLPVv6TT1rQq0y3zQhspoxELwDWzwSrSKAzDRa7AP14ZAqY&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/divadelnispolekchrudim?__cft__%5b0%5d=AZX6mFT8Eem-5Ib_Fp3G20QCWHQ-1kRCu_JJR5HQ9xeZK1TsbHMq8Vnok0iLLSJb8RDDyH-A-tJUMNVXrN7iaYsE8omCarrq3KNZC5QeO9LFqjlasNrQzy3ml5D06xh0q01i5XRhzO5TezKb8fyurdzIHe52l49jqPRZ9bqz9g3ZW50h470P8fMYQNZGCyvc6w8&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/divadelnispolekchrudim?__cft__%5b0%5d=AZX6mFT8Eem-5Ib_Fp3G20QCWHQ-1kRCu_JJR5HQ9xeZK1TsbHMq8Vnok0iLLSJb8RDDyH-A-tJUMNVXrN7iaYsE8omCarrq3KNZC5QeO9LFqjlasNrQzy3ml5D06xh0q01i5XRhzO5TezKb8fyurdzIHe52l49jqPRZ9bqz9g3ZW50h470P8fMYQNZGCyvc6w8&__tn__=-%5dK-R
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Fotbal 

Fotbalové jaro bylo náročné. Ale zajímavé. Vlachovičtí fotbalisté v neděli 18. 6. 2023 zakončili svoji 

sedmnáctou sezónu v nejvyšší pralesní lize. V konečném účtování skončili na velmi lichotivém 5. místě 

z deseti týmů. Výsledky všech jejich jarních zápasů jsou: 

 

22. 4.  

30. 4.  

6. 5.  

13. 5. 

21. 5. 

Vlachovice – Měřín C 1:2 (1:2) 

Sněžné – Vlachovice 3:2 (1:1) 

Vlachovice – Tasov 4:1 (0:0) 

Bory B – Vlachovice 4:2 (2:1) 

Vlachovice – Bohdalec 3:1 (2:1) 

28. 5. 

4. 6. 

10. 6. 

18. 6. 

Radešínská Svratka B – Vlachovice 8:1 (4:0) 

Oslavice – Vlachovice 2:2 (0:1) 

Vlachovice – Osová Bítýška B 2:2 (0:2) 

Polnička B – Vlachovice – 1:4 (1:0) 

 

Konečná tabulka 2022/23 
zápasů výhry remízy porážky skóre body 

1. Radešínská Svratka B 18 17 1 0 92:25 52 

2. Bory B 18 13 2 3 64:36 41 

3. Oslavice 18 12 1 5 67:23 37 

4. Měřín C 18 7 2 9 39:56 23 

5. Vlachovice 18 7 2 9 42:49 23 

6. Bohdalec 18 6 4 8 50:46 22 

7. Osová Bítýška B 18 6 3 9 41:48 21 

8. Sněžné 18 5 4 9 28:57 19 

9. Tasov 18 4 0 14 22:65 12 

10. Polnička B 18 3 1 14 24:64 10 

 

Soutěž se hraje ve Vlachovicích již sedmnáct let. Doba, kdy hřiště bylo jen šikmý kus louky, je snad 

nenávratně pryč. Snad není troufalé napsat, že činnost klubu je stabilizována. Samozřejmě se 

neobejdeme bez hráčů z cizích obcí či 

měst, ale nutno podotknout, že zdravé 

jádro tvoří místní fotbalisté. Nejlepší 

střelec letošní sezóny - Petr Svoboda, 

druhý Jan Šandera. Nejvíce odehraných 

zápasů – Jan Šandera, Petr Svoboda, Jan 

Petr, Pavel Doležal. Nejtrestanější hráč – 

Pavel Doležal.  

Bohužel neustále chybí širší podpora při 

organizaci a pomoci. Hlavně ze strany 

mladých. Hřiště je k dispozici všem 

občanům, všem místním organizacím a příprava a údržba je čím dál náročnější. Není automatické, že je 

hřiště posekané, upravené, kabiny uklizené. Vše stojí úsilí, čas a peníze. Snad se postupem času vše 

zlepší. 

Pro všechny, kdo si chce připomenout počátky klubu, aktuální informace a další zajímavosti, je na 

webových stránkách obce postupně doplňována kompletní historie. Jsou zde i výsledky, sestavy a 

statistiky ze všech zápasů. 

Do osmnácté sezóny nezbývá než popřát jen to nejlepší. Začínáme v sobotu 26. 8. v 16:30 v Počítkách. 
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Cyklistická Čtyřiadvacetihodinovka 

Ve dnech 3. – 4. 6. 2023 se konal v kempu Sykovec již 26. 

ročník tradiční cyklistické čtyřiadvacetihodinovky na 

kolech. Závod má rodinnou atmosféru a pořádají jej 

horolezci z Brna a Nového Města na Moravě. Přihlásit se 

mohl každý, kdo měl odvahu a chuť zažít trochu 

dobrodružství, zejména při noční jízdě přes medlovské 

lesy.  

Jezdil se okruh o délce 10,7 km s převýšením 190 m 

z kempu Sykovec přes Fryšavu na Medlov, dále do 

Rokytna a zpět. Nejlepšího výkonu dosáhl pan Miroslav 

Navrátil, který za 24 hodin najezdil vynikajících 502,9 km. 

Druhé místo bral tradiční účastník závodu nestárnoucí 

Zdeněk Berka, který natočil 494,4 km.  

Za zmínku stojí výkon legendárního borce, nejslavnějšího 

českého cyklotrempa a oblíbeného spisovatele ,,Johnyho“ 

Vlasáka, který ve svých 78. letech najezdil skvělých 171,2 

km. Pozitivním ukazatelem posledních ročníků je stále větší účast dětských závodníků, z nichž 

nejmladšímu byly pouhé 4 roky!  

Doufejme, že jim jejich nadšení vydrží!

Nové rozcestníky 

Po odstranění betonových sloupů veřejného osvětlení zmizel na křižovatce k fotbalovému hřišti prvek, 

který pomáhal turistům orientovat se na důležité křižovatce. Jako první se nabízela možnost umístit 

samorost. Požadavek byl jeden kus, nabídka přišla na tři. Proto jsme umístili dva na kraje obce – jeden 

k fotbalovému hřišti, druhý na kopec ke Třem smrkům. A právě těmto dvěma rozcestníkům už byly 

nainstalovány i ukazatele. Třetí samorost, ten největší, se na křižovatce mohl nainstalovat až koncem 

června. Je veliký, vysoký, ideální jako rozcestník na takto důležité křižovatce. 
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Renovace autobusové zastávky 

Během letošního roku bychom se rádi pustili do 

renovace autobusové zastávky. Myšlenkou je vytvořit z 

ní světnici horské vesnice, kde bude možnost příjemně 

strávit čas čekání nejen na autobus. Pro představu 

přikládáme obrázek, jak by to asi mohlo vypadat. Pokud 

byste chtěli přidat ruku k dílu, nebo máte u Vás doma 

starý stůl, lavici, židle nebo cokoliv jiného, co by se 

mohlo hodit, budeme rádi. 

Nová služba v obci  

Z fondů Podpory obnovy venkova byla pořízena mulčovací ramenová hlavice za obecní malotraktor. 

Nástroj ideální k sekání vysoké trávy na 

špatně přístupných místech, mezích, 

příkopech či jiných prostranství. I tato služba 

bude k dispozici občanům dle schválené 

sazby, která bude o něco vyšší než nájem za 

samotný traktor. 

Tímto je třeba všechny občany obce opět 

upozornit, že veškeré soukromé práce 

s obecním malotraktorem jsou zpoplatněny 

částkou 200 Kč/hodina, kdy nejnižší částka 

za práci je 50 Kč, tzn. 15 minut. Je žádoucí 

vždy zaplatit buď na obci nebo se domluvit s obsluhou traktoru  na způsobu předání peňez či dokladu o 

zaplacení.  

Práce s mulčovacím ramenem byla stanovena na 300 Kč/hodina. 

Likvidace vosích hnízd 

Drobná služba pro občany Vlachovic. Pokud potřebujete zlikvidovat vosí 

hnízdo či jiný obtížný hmyz, kontaktujte tel. číslo 737 265 917. Jan Petr ml. je 

jako včelař vybaven ochranným oblekem a bude mít i nejnutnější vybavení. 

Není třeba malým problémem zatěžovat složky IZS, když lze situaci vyřešit 

takto.  

Jen pro upřesnění. Hnízda musí být v přístupných místech. Ne na vysokých 

stromech či příliš šikmých střechách.  

Změna v placení stočného 

Společnost NEMMOOVI, s.r.o. ukončuje ke dni 30. 6. 2023 provozování splaškové kanalizace 

Vlachovice. Tuto službu bude od 1. 7. 2023 zařizovat Obec Vlachovice. Nově je možné platit zálohy 

pouze přes TRVALÝ PŘÍKAZ. Můžete je platit na účet číslo 2644037369/0800 pod stávajícím 

variabilním symbolem (odběratelským číslem) uvedeným ve vyúčtování záloh. Splatnost trvalého 

příkazu je vhodné nastavit mezi 15. a 20. dnem v měsíci. Obec neplánuje zavádět službu SIPO. 
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V případě nejasností se osobně nebo telefonicky obraťte na paní Evu Sýkorovou 724 861 472, nebo na 

starostu Jana Petra 777 622 749. 

Prosím, zrušte veškeré platby na účet společnosti NEMMOOVI, s.r.o. a přesměrujte je na nově zřízený 

účet obce. 

Rozhovor 

Jeho bydliště není ve Vlachovicích, vždy se k nám 

ale hrdě hlásil. Pochází ze samoty pod obcí. Ta už 

spadá do Nového Města. Kdykoliv se ho nějaký 

novinář zeptal odkud je, většinou odpověděl – 

z Vlachovic. Celý svůj dosavadní život zasvětil 

sportu. Lyžuje, běhá, jezdí na kole. A v lyžování 

toho dosáhl nejvíce (tedy pokud pomineme 

fotbalovou kariéru v místním FC). Dálkové 

závody, dnes moderně laufy, objížďěl několik zim. 

Dosáhl v nich mnoho úspěchů. A nejen o nich 

v krátkém rozhovoru popovídá Jiří Ročárek.  

Otázky jsou převzaté z portálu koleckovelyze.cz. Jirky se ptá jeho manželka, také vrcholová 

sportovkyně, Adéla. 

Před třemi lety jsi kvůli vyhřeznuté ploténce pověsil lyže na hřebík. Záda si dala říct a cvičením se 

spravila. Proč ses rozhodl dál nezávodit? Nechybí ti to? 

Záda jsem dal sice dohromady, ale poslední dva roky jsem trochu stagnoval a nebyl úplně spokojený 

s výsledky, které jsem podával. Zkoušel jsem změnu tréninku i techniky, ale nepřineslo to, co jsem čekal. 

Vždycky jsem šel do závodu jak lev, s cílem poprat se o co nejlepší pořadí, ale ty poslední dva roky už 

jsem o sobě pochyboval, nevěřil si, a tak už bylo třeba tohle „trápení“ ukončit a vydat se novou cestou. 

Na jaké okamžiky ze závodní kariéry nejradši vzpomínáš? A je něco, čeho naopak lituješ? 

Objížděl jsem 10 let závody po celé Evropě, spoustu jich vyhrál, potkal mnoho lidí… Začátky byly 

náročné, ale rád budu vzpomínat hlavně na těch 10 let, co jsem se věnoval dálkovým běhům. Je v tom 

spousta dřiny, nejen mé, ale třeba i táty, který to se mnou celé absolvoval jako servisák. Díky lyžování 

jsem potkal Adélu, což beru jako nejlepší výhru (smích). Lituju jen toho, že jsem si nikdy neudělal top 

výsledek na Vasáku, to mě bude mrzet asi nejvíc… Jel jsem ho pouze jednou a bohužel se nám to vůbec 

nepovedlo. 

Běžky máte v rodině. Závodil i tvůj brácha, táta dělal trenéra a dodnes působí v našem týmu jako 

servisák. Chtěl bys, aby i tvoje děti závodily? 

Jo, lyžařská rodina se nezapře. Nechám to asi na dětech, co budou chtít dělat. Lyžovat je určitě s Adélou 

naučíme, ale pokud budou věnovat jinému sportu, mně určitě vadit nebude. Za mě je u dětí hlavní 

všestrannost, lyže jsou fajn v tom, že člověk ve finále umí dobře jezdit na kole, běhat… 

Poslední roky jsi vypomáhal na Ski Classics jako servisák a viděl vše z druhé strany. Je těžší 

závodit, nebo mazat lyže? 

Když jsem závodil, tak byla moje hlavní starost vytestovat si co nejlépe lyže a naplánovat občerstvení. 

Nervózní jsem nikdy moc nebyl, tak jsem to měl celkem lehký (smích). Servisák má hodně těžkou práci, 

chodí pozdě spát a velice brzo vstává, táta někdy ani nespí. Vytestujeme lyže, připravíme závodníkům, 
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pak upalujeme na trať občerstvovat a tam i zjistíme podle toho, jak se naši závodníci pohybují, jak jim 

to jede. Takže za mě - velká nervozita! 

Získal jsi za ty roky laufařiny hromadu zkušeností. Jakou výkonnost musí mít amatér a jaké by 

měly být sněhové podmínky, aby se mohl rozhodnout jet soupaží profilem poměrně náročnou 

Jizerskou 50? 

To se nedá asi úplně říct, objet se to dá v každých podmínkách, pokud člověk soupaž trénuje, druhá věc 

je, s jakým výsledkem (smích). Jasný je, že když je tvrdá podmínka a neboří se hole, je soupaž lepší jak 

pro profíky, tak amatéry. Spíš jde o samotný trénink a přípravu na závod, aby člověk vůbec věděl, co to 

obnáší jet 3 hodiny soupaž. 

Jak bys v jednoduchosti naplánoval týdenní trénink hobíkovi, který by chtěl být v nejlepší stovce 

na Jizerské 50? Kolik by měl odtrénovat hodin a jaké tréninkové prostředky využít? 

Důležitý je pravidelný trénink, aspoň 6x týdně. Jeden trénink by měl být zaměřený na vytrvalost a sílu, 

nejlíp cca 3-4 hod soupaž. Kolečkové lyže jsou momentálně nejvytíženější tréninkový prostředek 

laufařů, ale určitě nesmíme zapomenout na běh nebo běh s holemi, ten je dobrý na funkční rozvoj. Na 

uvolnění horní poloviny těla je vhodné kolo, to mě hodně bavilo. Posilování je taky velice důležité, 

nejlépe s někým, kdo vás při cvičení bude kontrolovat, abyste cviky prováděli správně. Moje zranění 

páteře zrovna pramenilo ze špatného cvičení… Za týden by měl odtrénovat 15-25 hodin, ale na každého 

trénink působí jinak a je třeba se hlídat a poslouchat, co říká tělo. 

Díky za rozhovor. 

Zprávy ze zastupitelstva obce: 

 Přezkoumání hospodaření obce Vlachovice za rok 2022 bylo provedeno 24. 4. 2023 paní M. 

Neubauerovou u odboru kontroly Krajského úřadu kraje Vysočina. Výsledkem bylo konstatováno, 

že nebyly zjištěny chyby a nedostatky.  

 Na základě zprávy z přezkoumání mohl být vypracován návrh závěrečného účtu.  Byla zveřejněna 

zpráva o výsledku přezkoumání, návrh závěrečného účtu a výkaz FIN 2-12 za rok 2022 od 26. 4. do 

17. 5. 2023. Dne 17. 5. 2023 byl schválen závěrečný účet se zprávou bez výhrad a účetní závěrka za 

rok 2022. Na účetní závěrku byl vypracován protokol, který podepsali všichni zastupitelé a každý se 

vyslovil pro schválení účetní závěrky.  

 Byla podepsána smlouva s Krajem Vysočina na dotaci z Programu obnovy venkova na akci 

„Doplnění herních prvků na dětském hřišti“. Výše dotace je 150 000,- Kč, herní prvky už jsou 

zaplaceny, stály 391 561,- Kč.  

 Zastupitelstvo obce schválilo smlouvu s firmou EKO-KOM. Jedná se o sloučení odměn do 1 položky 

(odměna za obsluhu míst zpětného odběru a odměna za zajištění odpadů z obalů). Zároveň bylo 

podepsáno „Pověření“ s TS služby Nové Město na Moravě o vykazování údajů.  

 Z důvodů bezpečnosti občanů nechá obec ořezat větve stromů, které zasahují nad obecní komunikace. 

Tímto krokem chce obec předejít případnému neštěstí.  

 Zastupitelstvo obce schválilo finanční dary pro FC Vlachovice ve výši 20 000,- Kč, SDH Vlachovice 

ve výši 10 000,- Kč a Domácí hospic Vysočina ve výši 10 000,- Kč.  

 Územní plán obce je ve fázi, kdy firma SURPMO zapracovává připomínky dotčených orgánů a 

následně bude veřejné jednání.  
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 Smlouva o spolupráci a technické pomoci s p. Staňkem, který zastupuje firmu NEEMMOVI,s.r.o. 

Jedná se o smlouvu, která bude zajišťovat vedení nezbytně nutných administrativně-technických 

služeb souvisejících s provozem kanalizace. Kompletní finanční agenda bude v kompetenci obce. 

 Projekt vodovodu. Momentálně je vypsáno výběrové řízení, hlásí se první firmy. Dotace má být 

vypsána na podzim 2023. To znamená, že pokud půjde vše podle plánu, na jaře 2024 se začne 

realizovat stavba. 

 Společně s projektem vodovodu je v plánu realizovat i optický internet do obce. Ve zkratce. Do 

výkopů by se instalovaly i rozvody internetu po obci. Byli bychom tak připraveni na napojení na 

hlavní větev výkoného internetu. 

Střípky z historie 

Na tuto rubriku je využita „lehce čtivě upravená“ kronika MUDr. Karla Daňka vytvořená k 500 výročí 

první zmínky o obci. Začněme tedy novodobou historii prozatím po desetiletích. V druhé části s všiměme 

dost zmínek o počasí. Nepohoršujte se nad pravopisem. Vše je opsáno přesně dle originálu. 

1900: Nařízeno vybetonování studny a její opatření vodovodním potrubím ke škole a pumpou (po 

postavení pumpy byla tato ihned vandalsky zničena). 

 Vlachovice mají 244 obyvatel 

1901: Slavné c.k. okres. hejtmanství v Novém Městě! Josefa Jiroušová, 68 roků stará nádenice, 

příslušnice obce Vlachovice, zdržuje se již přes 20 roků dobrovolně a nepřetržitě v Novém Městě..táž 

žádala vzhledem k dlouhodobému pobytu v Nov. Městě, o přijetí do svazku ovecního tamtéž. Obecní 

zastupitelstvo tamní zamítlo tuto žádost a sice prý z toho ohledu, že Josefa Jiroušová připadla by na 

obtíž veřejnému chudinskému zaopatření… 

1902: V obci jsou 4 žentoury pro hnaní mlátiček koňskou silou. 

 Slavné c.k.okres.hejtmanství: „...představenstvo v úctě oznamuje, že všecky veřejné studně ve zdejší 

obci jsou nedávno nově vyroubeny a střechami opatřeny. Při jedné studni byla loňského roku zřízena 

pumpa. Při ostatních není pump zapotřebí, jelikož nejsou tyto studně hluboké,...tak že možno rukou 

zcela pohodlně vodu nabírati… 

 7. 8. 1902 krupobití… 

1903: Slavné c.k. okr. hejt. N.M…následkem loňských živelných pohrom ve zdejší obci nejkrutější 

nouze a bída řádí, tak že obyvatelstvo následkem nedostatku semen bude nuceno snad velkou část 

pozemků neosetou nechati… 

 19.7. 1903 další krupobití…1/4 úrody zničeno 

 Družstvu českého národního divadla v Brně se nevrací sběrací listina…ve zdejší obci nebylo možné 

sbírku provésti, poněvadž byla již po dva roky krupobitím zastižena. 

1904: zpracován, schválen a uskutečněn projekt stavby obecní sušírny a tírny lnu. 

 F. Gregor prodal domek čp.6 a s A. Petrem a Jos. Kuncem se odstěhovali do Ameriky. 

1905: Od 25. 12. 1904 do 13. 1. 1905 stále vánice, všechny domky zaváty až po okap; soused k sousedu 

se dostati nemohl. Tak to trvalo celý únor a březen. 

 Sucho, vyschly jateliny. 

 Dotaz na slévárnu ve Štěpánově, zda mají stroje na drcení surového lnu. 

 Sotva dohotovená tírna se má pronajmout zájemci do Hlinska. 
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1906: Zima 1905/06 mírná, největší mrazy 

a nejvíc sněhu až v březnu 

 Závady ve stavbě sušírny-tírny: topení je 

nízko, budova je vlhká 

1907: dopis prf. Arnoštu Bláhovi do 

Nového Města, jednateli Národní 

jednoty pro JZ Moravu: velectěný pane 

jednateli! K žádosti Vaši ze dne 18. 1. 

sděluji, že lidové přednášky dne 27. 1. 

konati u nás se mohou, občanstvo o této 

přednášce se uvědomí… 

1908: zima 1907/08 „krutá“, sněhu až 3 metry, ještě začátkem června 1908 byl v Ochozi. 

1909: zima 1908/09 velmi krutá, sníh u nás trval do 20. 5. 1909 

 Slavnému c.k. okres. hejtmanství v Novém Městě…“ představenstvo obce žádá, aby Františku 

Jiroušovi, dne 25. 8. 1857 narozenému, svobodnému žebrákovi z Vlachovic, bylo povoleno choditi 

po domech hráti na ariston, poněvadž on ku práci úplně neschopný jest.“ 

Plánované akce na další čtvrtletí: 

  26. 8. 2023 SO 16:30  Počítky B - Vlachovice  fotbal 

  27. 8. 2023  NE 13:00 Oslava výročí 130 let založení sboru dobrovolných hasičů v obci 

  4. 9. 2023  NE 16:00 Vlachovice – Měčín B fotbal 

  10. 9. 2023 NE 16:00 Bohdalec – Vlachovice fotbal 

  17. 9. 2023 NE 15:30 Vlachovice – Jívoví fotbal 

  24. 9. 2023 NE 15:30 Oslavice – Vlachovice fotbal 

  1. 10. 2023 NE 15:00 Vlachovice – Tasov fotbal 

  7. 10. 2023 SO 15:00 Osová Bítýška B – Vlachovice fotbal 

 14. 10. 2023 SO 15:00 Hamry nad Sázavou B – Vlachovice fotbal 

 21. 10. 2023 SO 14:30 Vlachovice – Polnička  B fotbal 
 

 


